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Rada Miejska Gminy Skoki

PROTOKÓŁ Nr XLIX/2022

sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach
odbytej w dniu

29 września 2022 r. od godz. 1505 do godz. 1610

w sali konferencyjnej Gminy Skoki.

Raćni Rady Miejskiej Gminy Skoki
zgodnie z załączoną listą obecności.



Porządek obrad
XLIX sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki - 29.09.2022 r.

ł. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Wybór sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokohi z obrad poprzedniej sesji.

4. Przedstawienie porządku obrad oraz ewenh.ialne jego zmiany.
5. Informacja przewodniczącego Rady i przewodniczących komisji o działaniach

podejmowanych w okresie między sesy j nym.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:
6.1) uchylenia Uchwały nr XLIII/358/2022 dotyczącej udzielenia pomocy
finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu na zadanie p.n. „Remont drogi
powiatowej nr 1653P odcinek Skoki-Rościnno";

6.2) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu na zakupu

ambulansów typu C dla Zespołu Ratownictwa Medycznego w Wągrowcu;
6.3) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2022 r.;

6.4) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy
Skoki na 2022-2036;
6.5) zmiany Uchwały nr XXII/197/2020 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia

29 października 2020r. w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy
finansowej na realizację zadania pn. Wzmocnienie wojewódzkich kolejowych
przewozów pasażerskich na obszarze oddziaływania Aglomeracji Poznańskiej poprzez

zwiększenie ilości połączeń kolejowych- dofinansowanie Poznańskiej Kolei

Metropolitamej (PKM)";
6.6) zmiany Uchwały Nr XI/80/2019 Rady Miejskiej Gminy Skoki w sprawie

ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki

przyznania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, tj. dodatków za wysługę lat,

motywacyjnego, funkcyjnego, w tym z tytułu sprawowania funkcji wychowawcy
klasy oraz warunki pracy, a także wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe

i godziny doraźnych zastępstw oraz kryteria i byb przyznawania nagród nauczycielom
zatrudnionym w szkole i przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest Gmina

Skoki;
6.7) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego obejmującego część miejscowości Szczodrochowo;

6.8) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego obejmującego część miejscowości Skoki w rejonie ulicy
Antoniewsldej i Leśnej;
6.9) rozpatrzenia petycji dotyczącej rozpatrzenia petycji o utworzenie
Młodzieżowej Rady Gminy.

7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Wolne wnioski i informacje.

9. Zakończenie.
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adl.

Otwarcia obrad XLIX sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki dokonał Przewodniczący Rady

Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa. Rada Miejska Gminy Skoki, licząca 14 radnych,

w obradach brało udział 14 radnych- lista obecności stanowi załącznik nr l do protokołu.

Nieobecny podczas sesji był radny Zbigniew Kubicki. Przewodniczący Rady Zbigniew

Kujawa stwierdził, że Rada Miejska Gramy Skoki jest prawomocna do prowadzenia obrad,

podejmowania uchwal oraz opinii i wniosków zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym (t.j.

Dz. U. z 2022 r. póz. 559 z późn. zm.) i Statutem Miasta i Gminy Skoki (Dziennik Urzędowy

Województwa Wielkopolskiego z 2020 póz. 1779 z dnia 24. 02.2020 r.).

Następnie Przewodniczący Rady powitał osobno obecnego Burmistrza Miasta i Gminy Skoki

Tadeusza Kłosa, Skarbnika Gminy Annę Kałek-Witucką, Sekretarza Gminy BIankę

Gażdziak, radcę prawnego Mirosławę Nowakowską pracowników Urzędu, przedstawicieli

prasy łokakiej oraz mieszkańców, którzy przybyli na Sesję.

ad2.

Zgodnie z rozdz. V pkt 3 § 32 ust. 3 Statutu Gminy Skoki na sekretarza obrad XLIX sesji

Rady Miejskiej Gminy Skoki powołano (dot. ustalenia, że każdy z radnych będzie kolejno

pełnił funkcję sekretarza) radnego Stanisława Janecko {14 głosów za),

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Poinformował, że wybrany sekretarz obrad będzie nadzorował prowadzenie protokołu sesji

i ustalał wyniki jawnego głosowania.

ad3.

Informacja Sekretarz obrad XLVII sesji Rady radnego Mariana Gruszki
Protokół XLVII sesji Rady został sporządzony, nie wniesiono do niego żadnych uwag i jest

do wglądu na dzisiejszej sesji Rady, a także codziennie w godzinach pracy Urzędu Miasta i

Gminy Skoki.

Informacja Sekretarz obrad XLVIII sesji Rady radnego Marka Grzegorzewskiego

Protokół XLVIII sesji Rady został sporządzony, nie wniesiono do niego żadnych uwag i jest

do wglądu na dzisiejszej sesji Rady, a także codziemiie w godzinach pracy Urzędu Miasta i

Gminy Skoki.

ad4.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez wniosków i uwag.
ad5.

Przewodniczący stałych komisji Rady składali kolejno informacje z między sesyjnej pracy
komisji Rady:
l. Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Komunikacji Stanisław

Janecko

Komisja odbyła 2 posiedzenia na których:
- zapoznała się z informacją Burmistrza na temat otrzymanych środków finansowych na
zadania realizowane przez gminę w latach 2021-2022.

- opiniowała materiały pod obrady sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki.
2. Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej,

Ochrony Środowiska Porządku Publicznego i Inwentaryzacji Paweł Grabiński
Komisja odbyła 4 posiedzenia na których:
- omówiła zagrożenia zwalczania chorób zakaźnych i monitorowanie chorób odzwierzęcych z

Powiatowym Lekarzem Weterynarii.
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- spotkała się z myśliwymi i łowczymi z terenu Gminy Skoki, z którymi rozmawiano o

szkodach w uprawach rolnych wyrządzonych przez zwierzynę leśną.
- sprawdziła stan świetlic w Kakulinie, Kuszewie, Rościnnie, Lechlinku i Chociszewie.

- opiniowała materiały pod obrady sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki.
3. Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Rekreacji Andrzej
Surdyk
Komisja odbyła l posiedzenie, na którym opiniowała materiały pod obrady sesji Rady.

4. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Babarkowski
Komisja odbyła l posiedzenie, na którym:

- przeprowadziła analizę kosztów budowy ciągu komunikacyjnego pomiędzy ulicą Parkową a
ulicą Turystyczną w Skokach oraz kosztów utrzymania PSZOK-u w latach 2020-2021.

Plctó.l)

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kios

Wskazał, że w Skokach od 2 lat trwa przebudowa drogi powiatowej na ulicy Antomewskiej w

Skokach. Podkreślił, że inwestycja ta jest współfinansowana również przez gminę Skoki.

Stwierdził, że mimo wielu problemów, które wystąpiły przy realizacji tej inwestycji, to

zmierza ona do finału. W podobny sposób samorząd skocki chciał, zrewitalizować drogę do

Rościnna. Inwestycja ta obejmowałby kilometr drogi powiatowej. Wyjaśnił, że w momencie,

kiedy inwestycja była analizowana i rozpatrywano dofinasowanie inwestycji całe to

przedsięwzięcie miało kosztować około 500.000-600.000 zł. Inwestycja obejmowałaby l

warstwę asfaltu. Wyjaśnił, że rada gmin podjęła decyzje o dofinansowaniu inwestycji w

wysokości 250.000 zł. W wyniku sytuacji w kraju i na świecie, z przyczyn niezależnych od

samorządu oraz upływu czasu, koszty inwestycji wzrosły. Front realizowanych inwestycji

przez Powiat jest bardzo szeroki. Jako przykład podał przebudowę szpitala oraz na terenie

Gminy Skoki ulicę Antoniewską. W związku z tym, że Powiat Wągrowiecki w tym roku nie

posiada wystarczających środków na przebudowę drogi powiatowej w Rościnnie, a kwota

250.000 zł, jest niewystarczająca na realizację tej inwestycji poprosił Radę, aby uchylić

poprzednią uchwałę w sprawie pomocy fmansowej dla powiatu. Jednakże podkreśla, że drogę

do Rościnna należ przebudować, ponieważ jest w bardzo złym stanie, trudną j ą nazwać drogą,

można ją nazwać „anty-drogą. Zadeklarował, że na temat tej inwestycji będzie prowadził

rozmowy ze Starostą Powiatu, w celu ustalenia formy współpracy oraz zabezpieczenia

środków w przyszłorocznych budżetach powiatu i gminy.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy

podjęła
(14 glosami za)

Uchwal nr XLIX/385/2022
w sprawie uchylenia Uchwały nr XLIII/358/2022 dotyczącej udzielenia pomocy finansowej

Powiatowi Wągrowieckiemu na zadanie p.n. „Remont drogi powiatowej nr 1653P odcinek

Skoki -Rościnno". Uchwała stanowi załącznik nr 2 do protokołu sesji Rady.
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Pkt 6.2)
Inspektor ds. obsługi rady Katarzyna Przybysz

Przedstawiła projekt uchwały. Zespół Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu ubiega się o środki w

ramach WRPO na poprawę jakości świadczenia ushłg zdrowotnych po wzmożonej

eksploatacji ambulansów w czasie covidu. Starosta Wągrowiecki wystąpił do Burmistrza o

zadeklarowanie kwoty na dofinansowanie tego zadania. W odpowiedzi na to pismo,

Burmistrz zadeklarował kwotę 5000 zł, którą Starosta zaakceptował. Podtrzymując deklarację

Burmistrz Miasta Gminy Skoki przedłożył projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy

finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu na zakupu ambulansów.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(14 głosami za)

Uchwale nr XUX/386/2022
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu na zakupu

ambulansów typu C dla Zespołu Ratownictwa Medycznego w Wągrowcu. Uchwała stanowi

załącznik nr 3 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.3)
Skarbnik Gminy Anna Kalek ~ Witucka

Przedstawiła projekt uchwały. Zwiększa się dochody budżetu Gminy o kwotę 864.989,71 zł,

zgodnie z załącznikiem nr l . Dochody budżetu Miasta i Gminy Skoki po zmianach wynoszą

80.558.253,94 zł. Zwiększa się wydatki budżetu Gminy o kwotę 864.328,62 zł, zgodnie z

załącznikiem nr 2. Wydatki budżetu Miasta i Gminy Skoki po zmianach wynoszą

86.655.719,77 zł. W dziale rolnictwo i łowiectwo wprowadzono dochody w wysokości

16.448 zł z tytułu dotacji celowej przekazanej przez Województwo Wielkopolskie na zakup

sadzonek drzew miododajnych. W dziale dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od

innych jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem

o 30.240,62 zł zwiększono wpływy z części opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów

alkoholowych w obrocie hurtowym. W dziale różne rozliczenia zwiększono o 4.600 zł

dochody z tytułu kapitalizacji środków zgromadzonych na rachunkach bankowych Ośrodka

Pomocy Społecznej w Skokach. Zwiększono część oświatową subwencji ogólnej o kwotę

564.645 zł. W związku z realizacją podwyżek wynagrodzeń nauczycieli od l maja 2022 roku

zgodnie z pismem Ministra Fmansów o kwotę 345.376 zł:

- w związku z realizacją zadania związanego z zatrudnieniem nauczycieli pedagogów,

pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów lub terapeutów pedagogicznych od l
września 2022 r. o kwotę 161.431 zł,

- z uwagi na zmiany w zakresie średniego wynagrodzenia dotychczasowych nauczycieli

stażystów i nauczycieli kontraktowych (tj. wynagrodzenia nauczycieli początkujących) od l
września 2022 r. o kwotę 57.838 zł.

W dziale oświata i wychowanie wprowadzono dochody w wysokości 5.218,74 zł z tytułu

środków otrzymanych w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na
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lata 2014 - 2020 na realizację projektu pn. „Informatyka się liczy!". W dziale pomoc
społeczna na wniosek Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Skokach o 65.000 zł
zwiększono dochody z tytułu realizowanych ushig opiekuńczych. W dziale rodzina

zwiększono wpływy z odsetek od nienależnie pobranych świadczeń wychowawczych o 1.000
zł oraz dochody związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych
zadań zleconych ustawami tj. 40% kwoty zwrotu przez dłużnika alimentacyjnego należności

w wysokości świadczenia wypłaconego z funduszu alimentacyjnego o 20.000 zł.

Wprowadzono dochody w wysokości 21.890,26 zł otrzymane ze środków Wielkopolskiego
Regionahiego Programu Operacyjnego na lata 2014 - 2020 na realizację projektu pn.

„Poprawa dostępu do usług społecznych wspierających rodzinę i rodzinną pieczę zastępczą na
terenie MOF Poznania - edycja II". Zadanie to realizowane jest przez Ośrodek Pomocy

Społecznej w Skokach i polega na wsparciu rodzin zagrożonych ubóstwem i wykluczeniem

społecznym. W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska wprowadzono dochody w
kwocie 10.947,09 zł przekazane przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i

Gospodarki Wodnej w Poznaniu na pokrycie kosztów uruchomienia i prowadzenia punktu

konsultacyjno - informacyjnego oraz za złożone za pośrednictwem gminy wnioski dotyczące
Programu Czyste Powietrze. W dziale kultura i ochrona dziedzictwa narodowego

zaplanowano dochody w wysokości S.000 zł z tytułu środków otrzymanych na organizację

dożynek gminnych w Lechlinie. W dziale kultura fizyczna wprowadzono dochody w

wysokości 100.000 zł z tytułu dotacji celowej przekazanej przez Województwo
Wielkopolskie na realizację zadania pn. „Remont pomieszczeń budynku szatniowo -
sanitarnego na Stadionie Miejskim w Skokach" w ramach piątej edycji Programu "Szatnia na

medal". Zaplanowano środki w wysokości 20.000 zł z tytułu dotacji celowej otrzymanej na

realizację zadania pn. "Zagospodarowanie terenów sportowo - rekreacyjnych sołectwa
Bliżyce". Dotacja celowa pochodzi ze środków Województwa Wielkopolskiego i przyznana
została w ramach XII edycji konlcursu "Pięknieje wielkopolska wieś", organizowanego w

ramach Programu "Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+". W związku ze zmianą

Rozporządzenia w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i
rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych dokonano następujących
zmian w planie dochodów:

- w dziale rolnictwo i łowiectwo oraz transport i łączność przeniesiono dochody planowane

ze środków Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych w kwocie

13.225.028,85 zł z paragrafu 6090 do paragrafu 6370,
- w dziale oświata i wychowanie przeniesiono dochody w kwocie 86.092 zł planowane na

realizację dodatkowych zadań oświatowych dla obywateli Ukrainy do działu 758 - Różne
rozliczenia paragraf 2100,

- w dziale pomoc społeczna oraz edukacyjna opieka wychowawcza przeniesiono środki w
łącznej kwocie 899.664 zł z Funduszu Pomocy na finansowanie zadań bieżących w zakresie

pomocy obywatelom Ukrainy z paragrafu 0970 oraz 2700 do paragrafu 2100. W dziale
transport i łączność w wyniku ogłoszonego postępowania przetargowego na zimowe
utrzymanie dróg gminnych cena najniższej złożonej oferty przewyższa środki zabezpieczone

w budżecie, w związku z czym zwiększono o 70.000 zł wydatki planowane na odśnieżanie

dróg gminnych, celem podpisania umowy z wykonawcą usługi w sezonie zimowym
2022/2023. Zwiększono o 400.000 zł wydatki planowane na realizację zadania pn. „Budowa

ulicy Polnej w Skokach, gm. Skoki" z przeznaczeniem na wydatki związane z wykupem

gruntów pod budowę ulicy Polnej /łączna powierzchnia przejętych gruntów wyniesie około
12.891 m2. Zmniejszono o 250.000 zł wydatki planowane na udzielenie pomocy finansowej

Powiatowi Wągrowieckiemu na dofinansowanie zadania pn. „Remont drogi powiatowej m-
1653P odcinek Skoki - Rościnno". W dziale oświata i wychowanie na wniosek Dyrektora

Szkoły Podstawowej w Skokach zaplanowano wydatki w kwocie 30.200 zł z przeznaczeniem
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na naprawę skorodowanego rurociągu wody w kanale pod głównym budynkiem szkoły.
Zwiększono o 13.000 zł wydatki planowane na refundację kosztów dowozu dzieci

niepełnosprawnych do placówek oświatowych na podstawie zawartych umów z rodzicami na

rok szkolny 2022/2023. W związku ze zwiększeniem części oświatowej subwencji ogólnej o
kwotę 564.645 zł, zwiększono wydatki jednostek oświatowych zgodnie z danymi
wskazanymi w metryczkach przekazanych przez Ministerstwo Edukacji i Nauki i tak:

- wydatki na wynagrodzenia nauczycieli w Szkole Podstawowej w Skokach zwiększono o

kwotę 293.398 zł,
- wydatki na wynagrodzenia nauczycieli w Przedszkolu im. Kubusia Puchatka w Skokach

zwiększono o 44.834 zł,

- dotację dla Szkoły Podstawowej w Jabłkowie zwiększono o 102.455 zł,
- dotację dla Przedszkola w Jabłkowie zwiększono o 51.296 zł,

- dotację dla Niepublicznego Przedszkola Artystycznego w Potrzanowie zwiększono o

34.926 zł,
- dotację dla Niepublicznego Przedszkola Językowego w Skokach zwiększono o 37.736 zł.

W dziale ochrona zdrowia zaplanowano wydatki w kwocie 5.000 zł na udzielenie pomocy

finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Wągrowieckiemu z przeznaczeniem na
dofinansowanie zakupu ambulansów dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu.

Zwiększono o 30.240,62 zł wydatki na realizację zadań ujętych w Gminnym Programie
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Środki na zadanie pochodzą z
części opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym. W

dziale edukacyjna opieka wychowawcza wprowadzono środki w wysokości 13.968 zł tytułem
20% udziału środków własnych Gminy Skoki na dofinansowanie świadczeń pomocy
materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym. W dziale rodzina w związku ze spadkiem

liczby dzieci uczęszczających do Niepublicznego Żłobka w Potrzanowie zmniejszono o
33.000 zł wydatki na udzielenie dotacji celowej. W dziale gospodarka komunalna i ochrona
środowiska zaplanowano wydatki w kwocie 2.000 zł z przeznaczeniem na uzyskanie

pozwolenia wodno - prawnego (Potrzanowo ul. Skocka). Zaplanowano środki w wysokości
80.000 zł z przeznaczeniem na "Modernizację punktu zlewnego przy ul. Topolowej w
Skokach". Modernizacja polega na wymianie oprogramowania, wymianie panelu urządzeń

monitorujących ścieki oraz montażu monitormgu wizyjnego. Zwiększono o 13.000 zł wydatki
związane z utrzymaniem czystości i porządku na terenie gminy Skoki (prace koparką, prace

porządkowe, prace wysięgnikiem koszowym). O 15.000 zł zwiększono środki planowane na

utrzymanie zielem na terenie Gminy Skoki (zakup benzyny, części eksploatacyjnych, zakup
drzew i sadzonek). Zaplanowano wydatki w kwocie 13.000 zł na zakup kosiarki do
utrzymania terenów zielonych w sołectwie Rejowiec. W związku ze wzrostem liczby zwierząt

przebywających w schronisku zwiększono o 11.000 zł wydatki na utrzymanie bezdomnych
zwierząt. Z uwagi na rezygnację z realizacji zadania zmniejszono o 160.000 zł wydatki
planowane na „Budowę oświetlenia ścieżki nad Przyrodniczym Obszarem Łąk "Morasia" w

Skokach". Wprowadzono wydatki w kwocie 18.275 zł z przeznaczeniem na zakup sadzonek

drzew miododajnych, z czego 16.448 zł stanowi dofinansowanie ze środków Województwa

Wielkopolskiego natomiast 1.827 zł są to środki własne Gminy Skoki. W dziale kultura i
ochrona dziedzictwa narodowego zaplanowano wydatki w kwocie 10.000 zł na wykonanie

„Instalacji odnawialnych źródeł energii na budynku świetlicy wiejskiej w Rościnnie". Środki
na to zadanie przeniesione zostały z wydatków planowanych na realizację przedsięwzięcia pn.

„Budowa oświetlenia ścieżki dydaktycznej nad Przyrodniczym Obszarem Łąk „Morasia w
Skokach". O 18.000 zł zwiększono wydatki na udzielenie dotacji podmiotowej dla Biblioteki
Publicznej Miasta l Gminy w Skokach. W dziale przeniesiono wydatki w kwocie 30.000 zł z
zadania „Zakup urządzeń zabawowych na place zabaw" na wydatki związane z bieżącymi

remontami, naprawami urządzeń zabawowych na placach zabaw na terenie Gminy Skoki.
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Planowane przychody zmniejszone zostały o 661,09 zł i po wprowadzonych zmianach

wynoszą 7.045.165,83 zł. Rozchody nie uległy zmianie. Deficyt budżetowy po

wprowadzonych zmianach wynosi 6.097.465,83 zł. Stosowne zmiany wprowadzone zostały

w planie wydatków majątkowych przewidzianych do realizacji w 2022 roku, w zestawieniu
planowanych kwot dotacji, w planie dochodów i wydatków z Funduszu przeciwdziałania

COYID-19 oraz w planie dochodów i wydatków środków z Funduszu Pomocy na realizację
zadań na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy. Przedstawiła również autopoprawkę do

projektu uchwały w sprawie zmiany w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej.

Autopoprawką zaplanowano środki w wysokości 10.000 zł na wykonanie instalacji

odnawialnych źródeł energii na budynku świetlicy wiejskiej w Rościnnie. Środki na to
zadanie zostały przeniesione z wydatków planowanych na budowę oświetlenia ścieżki
dydaktycznej na przyrodniczym obszarem łąk "Morasia" w Skokach. Natomiast w dziale

kultura fizyczna przeniesiono wydatki w kwocie 30.000 zł z zadania majątkowego "Zakup

urządzeń zabawowych na place zabaw" na wydatki bieżące związane z remontami oraz
naprawami urządzeń zabawowych na placach zabaw na terenie Gminy Skoki. Po

wprowadzonych zmianach wydatki bieżące zwiększyły się o kwotę 30 000 zł, wydatki
majątkowe o taką samą kwotę uległy zmniejszeniu, natomiast przychody, rozchody oraz
wynik finansowy budżetu nie uległy zmianie.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(14 głosami za)

Autopoprawkę Bunnistrza Miasta i Gminy Skoki do projektu uchwały w sprawie

wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2022 r.

Ze względu na brak pytań i po wysluchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(14 glosami za)

Uchwałę nr XLDC/387/2022
w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2022 r. wraz z autopoprawką.

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.4)
Skarbnik Gminy Anna Kalek - Witucka

Przedstawiła projekt uchwały. W projekcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy

Finansowej Miasta i Gminy Skoki na lata 2022-2036. Załącznik nr l do uchwały dostosowuje

się do wielkości budżetowych, które zostały ujęte w budżecie na 2022 roku. W załączniku nr

2, w wydatkach wieloletnich to w części dotyczącej wydatków bieżących w zadaniu

"Dowożenie uczniów do szkół zwiększono planowany limit wydatków w 2022 roku o kwotę

13.000 zł, w związku z koniecznością podpisania umów z rodzicami dowożącymi dzieci do

placówek oświatowych po wprowadzonej zmianie limit, limit wydatków na to zadanie

wyniesie 646.900 zł. W zadaniu "Zimowe utrzymanie dróg, chodników, placów i parkingów"

zostały zwiększone limity wydatków w latach 2022-2025 o kwotę 70.000 zł w każdym roku.

Po wprowadzonych zmianach limit wydatków wyniosą w roku 2022 320.000, natomiast w
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latach 2023-2025 270.000 zł. Łączny limit zobowiązań dla tego zadania został ustalony na

kwotę 980.152,21 zł. W zadaniu "Wzmocnienie wojewódzkich kolejowych przewozów

pasażerskich na obszarze oddziaływania aglomeracji poznańskiej poprzez zwiększenie ilości

połączeń kolejowych" to jest dofinansowanie Poznańskiej Kolei MetropoUtamej, w 2023 roku

został zwiększony limit wydatków o kwotę 36.665,19 zł. Limit wydatków po uwzględnionej

zmianie będzie wynosił łącznie 300.603 zł w roku 2023, natomiast łączny limit zobowiązań

wyniesie 36.665,19 zł. Natomiast w zadaniach majątkowych w zadaniu Budowa ulicy Polnej

w Skokach", w związku z koniecznością wykupu gruntów pod budowę ulicy Polnej w 2022

roku. Został zwiększony limit wydatków na to zadanie o kwotę 400.000 zł. Limit wydatków

po zmianie wyniesie 11.188.316 zł, natomiast limit zobowiązań 12.138.316 zł. Przedstawiła

autopoprawkę Burmistrza Miasta i Gminy Skoki do projektu uchwały w sprawie zmiany

Wieloletniej Prognozy Finansowej. Wskazała, że dostosowuje się załącznik nr l do tych

zmian, które zostały wprowadzone autopoprawką do uchwały zmieniającej budżet. W

załączniku nr 2 w tej części dotyczącej wydatków bieżących w zadaniu Dzierżawa gruntów

od Lasów Państwowych Nadleśnictwa Łopuchówko na parking i przystanek autobusowy". W

związku z koniecznością podpisania umowy z Nadleśnictwem na dzierżawę gruntów został

zwiększony limit wydatków w latach 2023-2028. Do wysokości 3.600 zł rocznie i łączny

limit zobowiązań został ustalony na kwotę 25.000 zŁ Ponadto zadanie Opracowanie

dokumentów strategicznych" zostało przeniesione z części 1.3.1 do części zawierającej wykaz

wydatków majątkowych.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(14 głosami za)
Autopoprawkę Burmistrza Miasta i Gminy Skoki do projektu uchwały w sprawie

wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Skoki na 2022-

2036.

Ze względu na brak pytań

Rada Miejska Gminy
podjęła
(14 głosami za)

Uchwale nr XLIX/388/2022
w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Skoki

na 2022-2036. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.5)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Kinga Pilna

Przedstawiła projekt uchwały. W 2020 roku Rada Miejska Gminy Skoki podjęła uchwałę w
sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej na realizację zadania

pod nazwą "Wzmocnienie wojewódzkich kolejowych przewozów pasażerskich na obszarze

oddziaływania aglomeracji poznańskiej poprzez zwiększenie ilości połączeń kolejowych,
dofinansowanie Poznańskiej Kolei Metropolitamej". Łączna wysokość tego dofinansowania
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w latach 2021-2023 wynosiła 777.094,27 zŁ W lutym 2021 roku na podstawie tej uchwały
została zawarta umowa pomiędzy Gminą Skoki a Województwem Wielkopolskim, natomiast

w sierpniu tego roku Dyrektor Departamentu Transportu w Urzędzie Marszałkowskim

Województwa WieUcopolskiego poinformował o konieczności zwiększenia środków
przeznaczonych na funkcjonowanie Poznańskiej Kolei MetropoUtamej w 2023 roku ze

względu na zmianę czynników takich jak m.in.: wzrost kosztów paliwa, dostępu do
mfrastruktury kolejowej, wzrost kosztów części zamiennych koniecznych do utrzymania
sprawności pojazdów kolejowych oraz wzrost kosztów wynagrodzeń pracowniczych.

Zwrócono się do gminy z prośbą o zwiększenie środków w roku 2023 o kwotę 36.665,19 zł. Z
uwagi na istotne znaczenie utrzymania połączeń na linii komunikacyjnej Poznań Główny-
Wągrowiec dla mieszkańców naszej Gminy, które jest uwarunkowane udzieleniem tego

dofinansowania, podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy

podjęła
(14 głosami za)

Uchwale nr XLIX/389/2022 w sprawie zmiany Uchwały nr XXIV! 97/2020 Rady Miejskiej

Gminy Skoki z dnia 29 października 2020r. w sprawie udzielenia Województwu

Wielkopolskiemu pomocy finansowej na realizację zadania pn. "Wzmocnienie wojewódzkich

kolejowych przewozów pasażerskich na obszarze oddziaływania Aglomeracji Poznańskiej

poprzez zwiększenie ilości połączeń kolejowych dofinansowanie Poznańskiej Kolei

Metropolitamej (PKM) . Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.6)
Sekretarz Gminy Blanka Gaździak

Przedstawiła projekt uchwały. W sierpniu tego roku Sejm przyjął ustawę o zmianie ustawy

karta nauczyciela. Ustawą tą wprowadzono m.in. zmiany dotyczące awansu zawodowego

nauczycieli. Nauczyciel przygotowujący się do zawodu będzie miał przyznanego mentora,

który będzie opiekunem tego przygotowania. W związku z tym, że funkcji takiej dotychczas

nie było, zachodzi konieczność zmiany regulaminu określającego wysokość stawek oraz

szczegółowe warunki przyznawania dodatków i stąd przedłożony projekt uchwały

uwzględniający kwotę dodaticu nauczyciela pełniącego funkcję mentora w wysokości l 00 zł.

Projekt uchwały został zgodnie z przepisami został zaopiniowany przez związki zawodowe i

uzyskał opinię pozytywne.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(14 glosami za)

Uchwak nr XLIX/390/2022
w sprawie zmiany Uchwały Nr Xł/80/2019 Rady Miejskiej Gminy Skoki w sprawie ustalenia

regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznania dodatków

do wynagrodzenia zasadniczego, tj. dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego,
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w tym z tytułu sprawowania funkcji wychowawcy klasy oraz warunki pracy, a także

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz kryteria

i tryb przyznawania nagród nauczycielom zatrudnionym w szkole i przedszkolu, dla których

organem prowadzącym jest Gmina Skoki. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu sesji

Rady.

Pkf 6.7)
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos

Wyjaśnił, że mając na uwadze fakt, że mieszkańcy mogą uczestniczyć w sesji online, chciał

wytłumaczyć jak ważne dla gminy jest posiadanie miejscowych planów zagospodarowania

przestrzennego. Wskazał, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego wyznacza

kierunek, do którego gmina chce zmierzać i co chce osiągnąć. Samorząd powinien wiedzieć

co na terenie gminy powinno powstać za 10, 15, czy 50 lat. Stwierdził, że miejscowe plany

zagospodarowania przestrzennego działają tak jak „tablice mojżeszowe", które powstały

tysiące lat temu i ciągle są aktualne. Wskazał, że mówiąc "nie kłam" odnosimy się do zapisu:

„nie mów fałszywego świadectwa przeciw bliźniemu swemu". Miejscowy plan

zagospodarowania przestrzennego w przypadku budowy drogi, umożliwi gminie w pewnym

stopniu zaplanować, Ue osób za 20 lat będzie jeździło tą drogą, czy będzie to l 000, czy będzie

to 15 mieszkańców. Należy właściwie określić granice Skoków, które są wyznaczone lasami,

jeziorami. Wskazał, że należy na terenie gminy tak gospodarować, żeby żyło się dobrze

zarówno obecnym pokoleniom jak i przyszłym. Osiedle, które planujemy objąć planem od

ulicy Antoniewskiej w stronę ulicy Leśnej, to teren o powierzchm 64 ha. Jeżeli tam powstanie

miejsce dla życia ponad 2000 ludzi, to jest połowa obecnych mieszkańców Skoków. W

związku z czym należy im zapewnić miejsce do odpoczynku, miejsce na szkołę oraz na

przedszkole. Opracowanie planu spowoduje to, że nie będziemy zmuszeni do wyburzania

budynków, kupowania terenów pod infrastrukturę oraz unikniemy sporów z mieszkańcami o

lokalizacje różnego typu inwestycji. To jest idea i istota planów, których nasza Gmina

powinna mieć jak najwięcej. Poinformował, że na dzisiejszej sesji zostaną zaprezentowane

dwie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego.

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Monika Wysocka

Przedstawiła projekt uchwały, który dotyczy przystąpienia do sporządzenia miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego w części miejscowości Szczodrochowo. Wskazany

do objęcia planem miejscowym teren obejmuje powierzchnię około 2,7 ha. Teren ten na dzień

dzisiejszy nie posiada obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.

W obowiązującym studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego

Miasta Gminy Skoki obszar ten przeznaczony jest pod tereny zabudowy mieszkaniowej,

jednorodzinnej. Przystąpienie do sporządzenia tego planu miejscowego podyktowane jest

aktualnymi potrzebami, zamierzeniami inwestycyjnymi właściciela nieruchomości, którym

jest Gmina Skoki. Opracowanie planu umożliwi prawidłowe zagospodarowanie wskazanego

terenu w sposób zorganizowany i zgodnie z ustanowionymi kierunkami rozwoju

przedstawionymi w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego

Miasta i Gminy Skoki. Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie uchwały jest uzasadnione.
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Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(14 glosami za)

Uchwalę nr XLIX/391/2022 w sprawiejsrzystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego obejmującego część miejscowości Szczodrochowo.

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.8)
Kierownik Referatu Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Monika Wysocka

Przedstawiła projekt uchwały. Wskazany do objęcia planem miejscowym teren znajduje się w

rejonie ulicy Antoniewskiej i Leśnej. W obowiązującym studium teren ten przeznaczony jest

zarówno pod zabudowę mieszkaniową, zabudowę ushigową, drogi, tereny zieleni, lasy oraz

wody powierzchniowe. Przedmiotowy teren bezpośrednio graniczy z obszarem, na którym

obowiązuje miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. Z uwagi na składane wnioski

o ustalenie warunków zabudowy na różne fragmenty tego terenu, zasadnym jest przystąpienie

do opracowania planu miejscowego, który w sposób kompleksowy umożliwi prawidłowe i

racjonalne zagospodarowanie wskazanego terenu zgodnie z zapisami studium, nawiązując do

istniejącego w sąsiedztwie terenu objętego planem miejscowym. Biorąc powyższe pod

uwagę, podjęcie uchwały jest uzasadnione.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Wyjaśnił, że mieszkańcy zarzucają radnym, że nie ma dyskusji podczas sesji. Materiały pod

obrady sesji opiniowane są na wspólnych posiedzeniach komisji, podczas których radni

zadają pytania i zgłaszają wątpliwości do przedstawionych projektów uchwał. W związku z

czym dyskusja na temat procedowanych uchwał odbywa się głownie na komisji, a nie na

sesji.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(14 glosami za)

Uchwała nr XLIX/392/2022 w sprawie_przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego obejmującego część miejscowości Skoki w rejonie ulicy

Antoniewskiej i Leśnej. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu sesji Rady.
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Pkt 6.9)
Przewodniczący Komisji, Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Wiśniewski

Przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. W dniu 31 lipca br. drogą

elelctroniczną złożona została petycja o utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy. Zgodnie z art.

9 ust. 2 ustawy o petycjach z dnia 11 lipca 2014 roku petycja złożona do organu stanowiącego

jednostki samorządu terytorialnego jest rozpatrywana przez ten organ. Zgodnie z

kompetencjami petycja została skierowana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady

Miejskiej Gminy Skoki celem dokonania analizy. Komisja na posiedzeniu w dniu 8 sierpnia

br. po analizie przedmiotowej petycji ustaliła, że z treści petycji nie wynika, aby w złożenie

petycji byli zaangażowani młodzi ludzie z Gminy Skoki. Radni nie otrzymali ze strony

młodzieży z terenu Gminy żadnych sygnałów o chęci i potrzebie utworzenia Młodzieżowej

Rady Gminy. W toku dyskusji Komisja zwróciła uwagę na fakt, iż zgodnie z dyspozycją art. 5

b ust. 2 powołanie Młodzieżowej Rady Gminy następujące na podstawie uchwały Rady

Gminy po złożeniu wniosku przez zainteresowane środowiska. Zdaniem Komisji

najistotniejszą sprawą w tym temacie powinno być zainteresowanie i zaangażowanie

młodzieży w proces powoływania omawianej Rady, ponieważ to ona ma brać czynny udział

w pracy tego organu. Od zaangażowania młodzieży zależy bowiem zdolność do

wykonywania zadań, a co za tym idzie celowość istnienia Młodzieżowej Rady Gminy. W

wyniku głosowania Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zarekomendowała Radzie Miejskiej

Gminie Skoki nieuwzględnianie postulatów zawartych w treści petycji, to jest powołania w

drodze uchwały Młodzieżowej Rady Gminy Skoki i nadania j ej statutu, ponieważ młodzież na

ten moment nie wykazuje zamteresowama uczestnictwem i pracą w ramach takiej Rady. W

Gminie Skoki młodzież ma łatwy dostęp do organów Gminy i rad sołeckich, jeżeli młodzież

ma swoją inicjatywę, może w każdej chwili liczyć na reprezentację swoich oczekiwań i

postulatów przez Radnych i sołtysów, a tym samym na możliwość podejmowania szeregu

aktywności społecznych i brania udziału w życiu społecznym, kulturalnym, czy też

sportowym. Idea powołania Młodzieżowej Rady jest warta rozpatrzenia jednak stworzenie

takiego podmiotu zasadne jest wyłącznie z inicjatywy młodzieży Gminy Skoki. Działania w

celu zwiększenia aktywizacji młodzieży to bardzo istotny problem, jednakże wymaga

podjęcia działań dostosowanych do specyfiki każdej z Gmin. Zważywszy na dotychczasowy

brak inicjatywy oddolnej wśród społeczności lokalnych i środowisk młodzieży, Rada Miejska

Gminy Skoki postanawia uznać, iż utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy jest niecelowe, a

złożoną petycję uznać za niezasługującą na uwzględnienie.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(14 głosami za)
Uchwalę nr XLIX/393/2022
w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej rozpatrzenia petycji o utworzenie Młodzieżowej

Rady Gminy. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu sesji Rady.

Pkt. 7
Interpelacje i zapytań radnych nie zgłoszono
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Pkt8
W wolnych glosach i wnioskach głos zabrali:

Radna Wiesława Surdyk-Fertsch

Przypomniała, że 4 września 2022 roku odbył się V Jubileuszowy Bieg Podkowy.
Korzystając z okazji, że być może ogląda nas sporo mieszkańców naszej gminy,
podziękowała serdecznie zarówno organizatorom tego biegu, jak i wszystkim

wolontariuszom, którzy zaangażowali się w prace, po to, aby ten bieg mógł się odbyć.
Stwierdziła, że jest to jedna ze sztandarowych skockich imprez, bardzo popularna nie tylko

wśród mieszkańców naszej gminy, ale także w regionie. Świadczy o tym zwiększająca się z
roku na rok liczba uczestników. Z radością należy również podkreślić, że zwiększa się także

gmpa mieszkańców naszej gminy, uczestnicząca corocznie w tym wydarzeniu sportowym.
Zwróciła uwagę, że wspólnie z radną Marzeną Wytężała witała uczestników zawodów na

mecie. Ze szczególną radością podkreśliła, że w imprezie wzięło udział około 200 dzieci z
naszej gminy, co świadczy o ogromnym zaangażowaniu rodziców oraz prozdrowotnego
kienmku wychowania. Zwiększająca się z roku na rok liczba dzieci to ogromna radość dla

organizatorów tego przedsięwzięcia, ale także dla rady i dla mieszkańców gminy.

Podziękowała gościom z Ukrainy, którzy jako wolontariusze byli zaangażowani w
organizację tegorocznej imprezy. Zwróciła również uwagę, że w zawodach brali również
udział zwolennicy nordic-walking. Pogratulowała ekipie pracowników Urzędu Miasta i

Gminy Skoki, która wystartowała w zawodach. Wyjaśniła, że z zazdrością patrzyła na
entuzjazm i osiągnięcia przedstawicieli Urzędu. Skierowała słowa wielkiego szacunku,

podziękowania dla pomysłodawców i wszystkich, którzy w jakikolwiek sposób zaangażowali
się w realizację tej imprezy. Stwierdziła, że to impreza, która z pewnością promuje naszą

gminę.

Radny Leszek Gronowicz

Wyjaśnił, że chciałby się odnieść do wypowiedzi Burmistrza, odnośnie 10 przykazań, w
szczególności do kłamstwa. Wskazał, że rządzący naszym krajem notorycznie kłamią. Kłamią

w sprawie dostępności węgla, w sprawie KPO. Stwierdził, że największy kłamca otrzymał
najwyższe odznaczenie, Order Orła Białego.

Pkt.9
Ze względu na wyczerpanie dziennego porządku obrad sesji i dyskusji Przewodniczący Rady
Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa obrady XLIX sesji Rady Miejskiej Gminy w
Skokach zamknął dnia 29 września 2022 r. o godz. 16 .

Przewod^ząpy Rady
Miejskiej^Ominy Skoki

ngmś^ Ki^aw?
Protokolant

(Katarzyna Przybysz)
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